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Simon Tibivel családtagot veszítettek el a szurkolók 

Fradi Gabiék is gyászolnak 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Fradi egy száz éve folyamato-
san bővülő nagy család, és most 
Simonnal egy tagját elveszítette. 
Gyászolunk! - fogalmazott Vf-
dóczy Gábor taxis, a Szegedi Fra-
disták Baráti Körének elnöke, aki 
hatalmas Mercedes-limuzinjá-
nak oldalán is büszkén viseli a 
zöld-fehér címert. 

A városban csak Fradi Gabi-
ként ismert fanatikus FTC-ra-
jongó, bár személyesen nem is-
merte a sportembert, futballtu-
dását mindig is nagyra tartotta. 

- Simon Tibi mindig is fradista 
maradt. Nem a labdatechnikájá-
ról volt híres, a szíve vitte a pá-
lyán, lelkesedése, sportszeretete 
emelte a legnagyobbak közé. Azt 
nem mondom, hogy ez a brutális 
verés a Fradinak szólt, de gyanús, 
hogy szurkolóink közül egyre töb-
bet émek ok nélküli támadások. 
A tettesek mindig ismeretlenek 
maradtak - fogalmazott a klubel-
nök, aki felhívta a ügyeimet: 
klubszimpátiától függetlenül 
mindenkinek el kell ítélnie a bru-
tális, halállal végződő támadást. 

Klubszimpátiától függetlenül, mindenkinek el kell ítélnie a halállal végződött brutális támadást -
mondta Vidóczy Gábor. Fotó: Karnok Csaba 

A rendőröknek tiltott a diszkóőrzés 
Csongrád megyében a rendőrök 
nem vállalhatnak őrző-védő 
munkát éjszakai szórakozóhe-
lyeken. Ha bárkiről kiderülne, 
hogy megszegi ezt a szabályt, 
azonnal fegyelmi eljárást indí-
tanának ellene. 

A budapesti diszkóban, majd an-
nak épülete előtt lezajlott brutá-
lis verekedés megdöbbentette a 
rendőröket is - nyilatkozta la-
punknak a Csongrád megyei 
rendőrfőkapitány. Lukács János 
elmondta: bár az ügy részleteit 
nem ismeri pontosan, de az egy-
értelműnek tűnik az eddigi ada-
tokból, hogy a szórakozóhely biz-
tonságára felügyelők, köztük a 
készenléti rendőrség munkatár-
sai súlyosan megsértették a tör-
vényt. 

- Az az eljárás, ami Pesten tör-
tént, semmivel nem magyaráz-
ható. Bízom abban, hogy az 
ügyészségi nyomozó, hivatal 
munkatársai a verekedés vala-
mennyi részletét tisztázzák, s 
olyan vádemelésre kerülhet sor, 
aminek eredményeként szigorú 
ítélet születhet - mondta Lukács 
János. A tábornok megjegyezte: 
Csongrád megyében nincs ké-
szenléti rendőrség. Egyébként is, 
minden magyar rendőr számára 
szigorúan tiltott, hogy vendéglá-
tó helyen biztonsági őrként dol-
gozzon. 

- Ez a tevékenység ugyanis ösz-
szeférhetetlen a rendőri munká-
val - jelentette ki a főkapitány. 
Csongrád megyében egyébként 
az elmúlt időszakban háromszor 
fordult elő, hogy jogellenesen 

vállalt munka miatt eljárás in-
dult rendőrökkel szemben. Az 
egyik esetben nem lehetett bizo-
nyítani a vádat, egy másik rend-
őrnél kiderült, valóban dolgozott 
kidobóként, őt elbocsátottuk. 
Szintén nem rendőr már az a volt 
kollégánk sem, akiről bebizonyo-
sodott, nem diszkóban ugyan, de 
biztonsági őrként vállalt plusz 
munkát. Megítélésem szerint az 
elmúlt esztendőkben tisztessége-
sen megemelték a rendőri állo-
mány fizetését. Ezért a pénzért el 
is várhatják a rendőrök felette-
sei, s természetesen az állampol-
gárok is, hogy a szolgálati köve-
telményeknek megfelelően, a 
törvény által előírtak szerint dol-
gozzanak munkatársaink - fo-
galmazott Lukács. - Annak 
egyébként nincs akadálya, hogy 

egy rendőr oktatói, nevelő, vagy 
tudományos munkát végezzen -
tette hozzá a főkapitány. 

A beszélgetés során Lukács Já-
nos kitért Csongrád megye éjsza-
kai életére is. Megítélése szerint 
mifelénk korántsem olyan veszé-
lyes a világ sötétedés után, mint 
a fővárosban. Súlyos atrocitások 
az elmúlt években nem történ-
tek, bár azt senki nem tagadhat-
ja, hogy egy-két pofon bizony el-
csattan a Tisza-parti szórakozó-
helyeken is. Szeged, s a kisebb 
megyei városok polgárait legin-
kább az éjszaki csendháborítás 
zavarja, a dübörgő zenegépek, 
vágtató motorok és autók hangja 
miatt érkezik a legtöbb bejelen-
tés az ügyeletre - mondta Lukács 
János. 

BÁTYI ZOLTÁN 

Fejre mért csapások „viperával" 
A vasárnap hajnal óta kómában levő Simon 
Tibor fejsérüléseibe halt bele. A válogatott 
sportoló fejére - a „vipera" nevű telesz-
kópos, ólomvégű harci eszközzel - mért 
csapások agyödémát okoztak. 

A tragédia kapcsán az utóbbi napokban sok-
szor szóba került agyödémáról a szegedi egye-
tem idegsebészeti klinikájának adjunktusa, 
Barzó Pál elmondta: ütésből származó sérü-
lés nyomán vérbőség, ennek következménye-
ként duzzanat alakul ki a megsértett testré-
szen. Ha az ütés az agyat éri, akkor is ez tör-
ténik, s bekövetkezik az agyduzzadás. Mivel 
az agy a koponyán belül, zárt, csontos tokban 
helyezkedik el, a duzzadás növekedésével nő 

a koponyaűri nyomás. Normális esetben ez a 
nyomásérték 4-6 higanymilliméter, súlyos 
agyduzzanat esetén 50-60 higanymilliméter 
fölé is emelkedhet, amikor már a vér nem ké-
pes bejutni az agyba, s leáll az agyi keringés. 

Arra kérdésünkre, hogy későn kezdték-e el 
alkalmazni a súlyos sérüléseket elszenvedett 
Simon Tiboron azt a speciális módszert, 
amelynek kifejlesztője Csókay András, az 
Országos Tarumatológia Intézeti idegsebé-
sze, úgy nyilatkozott: a konkrét estről csak 
akkor tudna nyilatkozni, ha ismerné Simon 
állapotalakulásának hiteles részleteit, azt 
azonban hangsúlyozta, a hazai idegsebészeti 
központokban az USA-ból átvett szakmai út-
mutatás alapján, a pillanatnyilag legkorsze-

rűbb módszerekkel kezelik a koponyasérülte-
ket. 

Ennek a terápiának része az agyödéma 
megszüntetését célzó műtét. A koponyaűri 
nyomást csökkentő operációt megelőzően 
azonban alkalmazni kell más módszereket, 
mint amilyen az agyvízelvezetés, vagy a 
gyógyszeres vízhajtás. Ha ezek nem vezetnek 
eredményre, akkor kerül sor a műtétre. 

A dél-magyarországi régió szegedi idegse-
bészeti központjában évente 1-2 ilyen operá-
ció elvégzésére van csak szükség, mert a töb-
bi fejsérült esetében sikerül műtét nélkül 
csökkenteni a koponyaűri nyomás fokozódá-
sát más eszközökkel. 

K . K . 

Szokatlanul magas Pick-osztalék 
Folytatás az 1. oldalról 

Természetesen minden szabá-
lyos, erősítette meg informáci-
ónkat egy szegedi tőzsdeszakér-
tő. Véleménye szerint az Arago 
vagy nem akarja, vagy nem tudja 
eladni a Picket. Nem zárható ki, 
hogy a Szegedi Városi Bíróság 
pénteken hozott nem jogerős íté-
lete is hatott a történésekre, s a 
reménybeli vevő képtelen meg-
várni a tőzsdei kivezetést felfüg-
gesztő eljárás végét. A bróker 
hangsúlyozta, az Arago minde-
nekelőtt pénzügyi befektető, s 
nyugodtan dönthetett úgy, hosz-
szabb ideig benne marad ebben 
az európai méretű húsipari társa-
ságban. 

A közelmúlt magyar gazdaság-
történetében szokatlan mértékű 

osztalékfizetés hírére tegnap ter-
mészetesen megugrottak az árfo-
lyamok, s a tőzsdei szabályzat 
szerint egy határon túli emelke-
désnél fel kell függeszteni a papí-
rok kereskedését. A reális árfo-
lyam az osztalék kifizetéséig va-

lamivel ötezer forint feletti lesz, 
majd a „szelvény levágása" után 
visszatér a tőzsdei kivezetésnek 
megfelelő, nyugodt 4200-4300 
forintra.Ez utóbbiból kiindulva 
egy hete nem nagyon értették a 
tőzsdén, miért van stabil vásár-
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lója négy és fél ezer forinton a pa-
pírnak. Elképzelhetetlen volt, 
hogy valaki a nyilvánosság szá-
mára hozzáférhető információk 
alapján veszi ilyen jó áron a Pick 
részvényeit. 

Már egy hete benne volt a leve-
gőben, hogy emelkedik a társa-
ság osztalékfizetési hajlandósá-
ga, de ez akkor még elég gyenge 
érvnek tűnt. Inkább az látszott 
valószínűnek, hogy a Pick to-
vábbadása esetén nyolcezer fo-
rintot is kaphat majd papírjaiért 
a meglepően sokáig kiváró kisbe-
fektető. Felmerült az is, hogy 
„ Aragóhoz közeli kezek" veszik a 
részvényt, s emelni kellett a té-
tet, mert az alacsony közkézhá-
nyad mellett már alig volt eladási 
ajánlat. 

KOVÁCS ANDRÁS 

Pezsgő 
és gyilkosok 
BÁTYI ZOLTÁN 

Meghalt a szerencsétlen, jobb is így neki. Egy Simon Tibi nem tu-
dott volna megnyomorítva élni - fogadott a két mondat a szegedi 
Széchenyi téri totózó előtt. Halkan suttogta szavait az ősz úr ba-
rátjának, szemében csillogó könnyét se titkolta, sóhaja elterült az 
aszfalton. Meghalt Simi, átkozottak legyenek a gyilkosai - figyel-
hettem száz méterrel arrébb, vastag törzsű platánok között, mi-
ként szikrázik az indulat. Egy haragos arcú asszony pedig arról 
mesélt ismerősének a buszmegállóban - dehogyis engedi ó a gye-
rekét még egyszer diszkóba, brutális állatok közé. Igen. brutáli-
sak, és igen, állatok. Hogyan juthatott idáig ez a világi-dőlt a düh 
az anyából. 

Mint ahogy ebben az országban ezrek és ezrek fogalmazták teg-
nap magukban, másoknak a kérdést: miként szabadulhatnak el 
annyira az indulatok, hogy biztonsági őrök, közöttük hivatásos 
rendőrök, halálra verjenek egy pezsgővel ünneplő embert. Most 
döbbentünk rá arra, mennyivel más elmélkedő szociológusokat, 
sok okos gondolatot megszülő kriminológusokat, politikusokat 
hallgatni arról, miért is vadul el életünk, mint szembesülni egy 
fotóval, amin azt látjuk, egy korábban erőtől duzzadó fiatalem-
bertgépekkel tartanak életben ? 

Ne a filmeket okoljuk, kommandós akcióba szerelmesedve 
még senki nem akart ölni - hallhattuk számtalanszor már film-
kritikus elmélkedését, és most nagyon nem akarunk nekik hinni. 
Az anyagiasodé, mindent pénzben számláló hétköznapok gyil-
kolják ki belőlünk az emberséget - juthat eszünkbe másik ma-
gyarázat. De hát mi köze a forintoknak az acélgömbbel díszített, 
gyilkos viperához, vagy ahhoz a lábhoz, ami egy földön fekvő, te-
hetetlen ember fejébe tud rúgni 2 „Nem is várhatunk mást olyan 
világban, ahol a békés, pocakos rendész bácsikat már mind nyug-
díjba küldték, és csak akkor érezheti magát biztonságban egy in-
tézmény, cég vagy akár a sarki fűszeresbolt, ha kigyúrt izomlegé-
nyek strázsálnak az ajtóban" - botlunk bele egy újabb kommen-
tárba. S rádöbbenünk: Simon Tibor sokszoros válogatott labdarú-
gót, a Sopron edzőjét siratva magunkért, gyerekeinkért is aggó-
dunk. 

Pánik szerencsére nincs, egyetlen embert sem láttam, ki fejét 
vállai közé szorítva, szemlesütve, reszketve sietett volna az em-
berek elől az utcán. Miért is tenne bárki is ilyet ? Hiszen bízunk 
abban, hogy Simon tragédiája még egyszer nem ismétlődhet meg. 
Bízunk az igazságszolgáltatásban, s nagyon reméljük: a bűnösök 
elnyerik méltó büntetésüket. A diszkókban szép arcú fiatalok 
ropják majd a táncot, s testőrök nélkül sétálhatunk tíz év múlva 
is sötétedés után. Emlékeinkben pedig az a Simon Simi él majd, 
aki a világot akarta magához ölelni egy-egy gól után. 

De ugye arra sem kell sokat várnunk, hogy a bíró kimondta gyil-
kosai ügyében: az ítélet jogerős. 

Öt új megyei képviselő a T. Házban 

Honatyák jobbról 
és balról 
Tizennégy Csongrád megyei 
képviselő jutott be a választások 
során az új parlamentbe. Kö-
zülük Géczi József már a ne-
gyedik, Lázár János, Nógrádi 
Zoltán, Dobó László, Újhelyi 
István és Kozma József pedig 
első ciklusát kezdi az ország-
gyűlésben. 

A megyei honatyák doyenje, 
Géczi József a rendszerváltás 
óta képviseli Csongrád megyét a 
T. Házban. A szocialista politi-
kus tizenegy évvel ezelőtt Jánosi 
Györggyel együtt Bossányi Kata-
lin lemondása, illetve Demény 
Pál halála után jutott a parla-
mentbe az MSZP országos listá-
járól. Géczi az első ciklusban a 
mezőgazdasági bizottság tagja 
volt, majd a Horn-kormány 
alatt a mentelmi bizottság elnö-
ki, 1998-tól pedig alelnöki tisz-
tét látta el. 

A 2002-es országgyűlési vá-
lasztáson mandátumot szerzett 
megyei honatyák közül a Fi-
desz-MPP-MDF színeiben in-
dult Lázár János, Nógrádi Zol-
tán és a Bács-Kiskun megyei lis-
táról képviselői helyhez jutott 
Dobó László szegedi városatya, 
valamint az MSZP-s Újhelyi Ist-
ván és Kozma József most kezdi 
majd első ciklusát az országgyű-

lésben. A legtöbb újrázó képvi-
selő országosan a Fidesz-
MPP-MDF-ből került be a par-
lamentbe. A Csongrád megyé-
ből most bejutott fideszes politi-
kusok közül Balogh László, 
Vincze László, Farkas Sándor, 
Martonosi György, Bartha Lász-
ló és Rákos Tibor már az 
1998-2002 közti ciklusban is 
honatya volt. 

Balogh a parlament költségve-
tési és kulturális, Rákos a költ-
ségvetési és foglalkoztatási, 
Vincze a sport- és oktatási, Mar-
tonosi a területfejlesztési és tár-
sadalmi szervezetek, Bartha pe-
dig az egészségügyi bizottságnak 
volt a tagja. 

Farkas Sándor a mezőgazdasá-
gi bizottság elnöki tisztét látta 
el. 

A szocialista politikusok közül 
Botka László és Gazdag jános ko-
rábban, 1994 és 1998 között volt 
már országgyűlési képviselő. 
Botka a külügyi, Gazdag pedig a 
mezőgazdasági bizottság tagja-
ként dolgozott. 

Míg az 1990-1994, illetve az 
1998-2002 közti ciklusban 15, 
addig 1994 és 1998 között 13 
megyei honatya képviselte 
Csongrád megyét a törvényho-
zásban. 

SZ. c . sz. 

Forgalomkorlátozás 
A 47-es főút szélesítésével egy 
időben, korszerűsítik a vásárhe-
lyi laktanyánál lévő vasúti átjá-
rót is. Az új rendszer már a so-
rompó lezáródása előtt megtiltja 
az átjáróba kanyarodást Szeged 
felől. Az átépítés és a forgalomba 
helvezés időszakában, péntek 20 

órától hétfő délután 4 óráig teljes 
útzár lesz. Az autók terelőúton 
mehetnek át a síneken. Pénte-
ken a Szegedről 22.30-kor, a Bé-
késcsabáról 19.35-kor, valamint 
a Szolnokról 18.55-kor induló 
vonatok helyett buszok szállítják 
az utasokat. 


